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Protokół nr 13/18 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa 

z dnia  2 marca 2018 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Bogdan Domżalski  Przewodniczący Komisji Rolnictwa dnia 2 marca 2018  roku o 

godzinie 12:00 otworzył obrady Komisji  Rolnictwa. Powitał członków Komisji Rolnictwa 

oraz zaproszonych gości w osobach Pana Macieja Bachurskiego – Powiatowego Lekarza 

Weterynarii we Włocławku, Pana Stanisława Sekleckiego – przedstawiciela Kujawsko-

Pomorskiej Izby Rolniczej BP we Włocławku. 

 Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

3 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 3 osoby stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 13/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 24 listopada 2017 r.  

5) Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. 

6) Zadania samorządów gminnych i powiatowych przed i po wystąpieniu choroby ASF.  

7) Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa za rok 2017. 

8) Sprawy różne. 

9) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do przedstawionego 

porządku obrad? 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest z przyjęciem proponowanego porządku obrad i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła porządek obrad. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 



1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 13/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 24 listopada 2017 r.  

5. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. 

6. Zadania samorządów gminnych i powiatowych przed i po wystąpieniu choroby ASF.  

7. Sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej we Włocławku  

w 2017 roku.  

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa za rok 2017. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4) Przyjęcie protokołu nr 13/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 24 listopada 

2017 r.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 

sporządzonego z ostatniego posiedzenia Komisji Rolnictwa?  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem protokołu nr 13/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 24 listopada 2017 roku 

i przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła protokół nr 13/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 24 listopada 2017 roku. 

 

 

5) Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali Informację Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. Przewodniczący Komisji 

poprosił Powiatowego Lekarza Weterynarii o przedstawienie tematu. 

Pan Maciej Bachurski – Powiatowy Lekarz Weterynarii we Włocławku poinformował, 

że  poinformowała, że w zakresie zwalczania chorób zakaźnych zwierząt przeprowadzono w 

kierunku gruźlicy, brucelozy, enzootycznej białaczki. Od dłuższego czasu powiat włocławski 

jak i całe woj. Kujawsko-pomorskie jest wolne od tych chorób. Tych badań jest dość dużo. 

Podczas pobierania próbek inspekcja weterynaryjna posiłkuje się w większości podczas 

pobierania próbek lekarzami wolnej praktyki, którzy są wyznaczeni do tych czynności.  

W 2017 r. do badań monitoringowych pobrano próbki krwi w kierunku pryszczycy, choroby 

pęcherzykowej, klasyczny pomór świń, ptasią grypę, leptospiroza, choroba niebieskiego 

języka, gorączka Q, IBR/IPV. Nie ma wyników dodatnich. Prowadzone było monitorowanie 

choroby Aujeszkyego u świń, pobrano ponad 5000 próbek, od dłuższego czasu nie ma 

problemu z tą choroba. Jeśli chodzi o nadzór nad jakością zdrowotną żywności pochodzenia 

zwierzęcego to w informacji została przedstawiona liczba podmiotów, która znajduje się na 

terenie powiatu. Tych podmiotów jest sporo. Do tego działu należy również nadzór nad 

badaniem zwierząt rzeźnych i mięsa poddanemu badaniom. Zbadano również 608 dzików. 



Nadzorowano również jakość zdrowotną środków żywienia zwierząt, ubocznymi produktami 

pochodzenia zwierzęcego, miejscami gromadzenia zwierząt, obrotem zwierząt, 

pośrednictwem w tym obrocie i skupem zwierząt. Nadzorowano także podmioty zajmujące 

się obrotem zwierzętami. Każdy rolnik, który stosuje w gospodarstwie pasze w żywieniu 

gospodarskim powinien się zarejestrować i jest ponad 3000 takich podmiotów zostało 

zarejestrowanych. W 2017 roku dokonano w 74 stadach kontrole w zakresie wzajemnej 

zgodności. Nadzór nad zdrowiem zwierząt przeznaczonych do rozrodu, nad jakością 

zdrowotną materiału biologicznego oraz sektorem akwakultury w 2017 roku był sprawowany 

w następujących obiektach i podmiotach gospodarczych: 8 punktach kopulacyjnych zwierząt, 

11 punktach unasieniania zwierząt, 38 podmiotach sektora akwakultury utrzymujących ryby, 

obiekty stawowe, fermy zarodowe trzody chlewnej, 6 punktach dystrybucji nasienia knurów. 

Nie ma większych problemów mimo, ze wydano 31 decyzji administracyjnych. Te decyzje 

dotyczą takich rzeczy – podmioty wycofują się  z rejestracji, a jeśli są uchybienia to inspekcja 

pisze zalecenia i te zalecenia są wykonywane. Z 30 lekarzami weterynarii prowadzącymi 

działalność spisane były umowy, na podstawie których wykonali oni w imieniu Powiatowego 

Lekarza Weterynarii m.in. następujące czynności: badania bydła w kierunku gruźlicy, 

brucelozy, i enzootycznej białaczki bydła, nadzór nad obrotem zwierząt rzeźnych kraju, 

pobieranie próbek do badań, urzędowe badanie zwierząt rzeźnych i mięsa, sprawowanie 

nadzoru nad rozbiorem, przetwórstwem lub przechowywaniem mięsa, ochronne szczepienia i 

badania rozpoznawcze.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają pytania do przedłożonego 

sprawozdania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest przyjęciem informacji 

Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- weterynaryjnego na 

terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

Komisja przyjęła informację Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno- weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. 

 Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu.  

 

6) Zadania samorządów gminnych i powiatowych przed i po wystąpieniu choroby ASF.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił Kierownika Referatu Ochrony Środowiska o 

wprowadzenie do tematu jednocześnie o zabranie głosu Powiatowego lekarza Weterynarii. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska poinformował, że w ubiegłym miesiącu doszło 

do spotkania w Urzędzie Wojewódzkim Pan Wojewody ze wszystkimi służbami,  

Wojewódzkim Lekarzem Weterynarii i wszystkimi, którzy zajmą się tym tematem na terenie 

województwa, aby skoordynować działania celem zapobieżeniu rozprzestrzeniania się  tej 

choroby na teren województwa. ASF zbliża się wielkimi krokami, ale nie jest to jeszcze 

realne zagrożenie. Na początku marca weszło w życie rozporządzenie Ministra Rolnictwa. 

Pan Maciej Bachurski – Powiatowy Lekarz Weterynarii we Włocławku poinformował, że  

w 2017 roku pobrano 25 próbek od padłych dzików w aspekcie ASF. Ukazało się 

rozporządzenie Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 29 lutego 2018 r. obowiązuje od 28 

lutego. Te wymagania obowiązują w gospodarstwach, których utrzymywane są świnie 

zlokalizowane na terytorium kraju poza obszarami objętymi restrykcjami. Bioasekuracja 

obowiązuje od dnia 28 lutego br. Inspekcja weterynaryjna będzie ten program od początku 



kwietnia realizować. Takie wytyczne są od Głównego Lekarza Weterynarii. Okres marca 

przeznaczony jest na informowanie wszystkich możliwych instytucji i rolników o tym, że 

program wchodzi w życie. Rozporządzenie zostało rozesłane do gmin, aby poinformowały o 

tym w sposób zwyczajowo przyjęty. Rozporządzenie nakazuje: 

a) karmienie świń paszą zabezpieczoną przed dostępem zwierząt wolno żyjących, 

b) prowadzenie rejestru środków transportu do przewozu świń wjeżdżających na teren 

gospodarstwa oraz rejestru wejść osób do pomieszczeń, w których są utrzymywane świnie,  

c) zabezpieczenie budynku, w którym są utrzymywane świnie, przed dostępem zwierząt 

wolno żyjących oraz domowych,  

d) utrzymywanie świń w odrębnych, zamkniętych pomieszczeniach, w których są 

utrzymywane tylko świnie, mających oddzielne wejścia oraz niemających bezpośredniego 

przejścia do innych pomieszczeń, w których są utrzymywane inne zwierzęta kopytne,  

e) wykonywanie czynności związanych z obsługą świń wyłącznie przez osoby, które 

wykonują te czynności tylko w danym gospodarstwie,  

f) stosowanie przez osoby wykonujące czynności związane z obsługą świń, przed 

rozpoczęciem tych czynności, środków higieny niezbędnych do ograniczenia ryzyka 

szerzenia się afrykańskiego pomoru świń, w tym mycie i odkażanie rąk oraz oczyszczanie i 

odkażanie obuwia,  

g) bieżące oczyszczanie i odkażanie narzędzi oraz sprzętu wykorzystywanych do obsługi 

świń,  

h) używanie przez osoby wykonujące czynności związane z obsługą świń odzieży ochronnej 

oraz obuwia ochronnego przeznaczonego wyłącznie do wykonywania tych czynności,  

i) wyłożenie mat dezynfekcyjnych przed wejściami do pomieszczeń, w których są 

utrzymywane świnie, i wyjściami z tych pomieszczeń, przy czym szerokość wyłożonych mat 

powinna być nie mniejsza niż  szerokość danego wejścia lub wyjścia, a długość – nie 

mniejsza niż 1 m, a także stałe utrzymywanie tych mat w stanie zapewniającym utrzymanie 

skuteczności działania środka dezynfekcyjnego.  

Powiatowy Lekarz Weterynarii podkreślił, że każde znalezienie dzika martwego lub 

powypadkowego powinno zostać zgłoszone do inspekcji Weterynaryjnej. Jeśli potwierdzi się, 

że dany dzik był chory to inspekcja jest w stanie szybko wprowadzić pewne nakazy i zakazy, 

i wówczas nie dochodzi do dużego zarażenia innych dzików. Jeśli kolejne dziki zaczną się 

zarażać może być tak, że na terenie powiatu na kilka lat będzie Afrykański Pomór Świń. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że jeśli dzik zostaje zastrzelony to od razu powinny 

być trzewia wypuszczone, aby nie zepsuło się mięso j. na tym terenie gdzie został 

odstrzelony. Radny zapytał, co myśliwi robią z  trzewiami dzika, który został odstrzelony? 

Następnie radny odniósł się do zabezpieczenia budynków, w którym trzymane świnie przed 

dostępem zwierząt wolno żyjących oraz domowych. Radny zapytał, czy kot również nie może 

wejść do tego budynku? 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy wszystkie odstrzelone dziki są badane? Czy tylko 

padłe dowiezione do lekarza weterynarii? W gminach zostali powołani koordynatorzy. 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto kieruje tymi koordynatorami? Jakie są  zadania tych 

koordynatorów? Jakie środki są przeznaczone na zabezpieczenie przed tą chorobą? 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska poinformował, że zostali powołani gminni 

koordynatorzy, który się ta tematyka zajmują.  Kierownik jako koordynator powiatowy nie 

ma obowiązku, żeby narzucać działania. Jedynie współpracować i realizować ewentualne 

zarządzenia płynące z góry.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że jeśli są koordynatorzy w gminach to ktoś z góry 

powinien nimi koordynować. Jeśli kierownik z ramienia powiatu nie koordynuje działań na 

terenie gmin to dla Przewodniczącego Komisji jest niezrozumiałe. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska poinformował, że na chwile obecna nie ma 

żadnych wytycznych. Jeśli kierownik otrzyma polecenie to będzie to wdrażał. 



Przewodniczący Komisji powiedział, że jeśli są jakiś zalecenia to powinny być na to 

przeznaczone jakieś środki finansowe. Czy gminy będą mogły uzyska te środki na prace przy 

walce z chorobą ASF?  

Powiatowy Lekarz Weterynarii powiedział, że rozporządzenie w żaden sposób nie odnosi 

się do koordynatorów. O ASF mówi się od ponad 10 lat w zeszłym roku było pismo w którym 

Wojewódzki Lekarz zobowiązał wszystkich powiatowych lekarzy weterynarii do 

wystosowania pisma jaka pomoc mogłyby samorządy udzielić. Bez podstawy prawnej. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii zajmuje się zwalczaniem chorób zakaźnych. Środki na odzież 

ochronną, środki dezynfekcji, choroba ASF jest zwalczana administracyjnie. Wydawane są 

nakazy i zakazy mając na to środki, które wynikają z ustawy. Jeśli chodzi o zabezpieczenie 

budynku, w którym są utrzymywane świnie, przed dostępem zwierząt wolno żyjących oraz 

domowych to stwierdzono, że dostęp zwierząt swobodnie poruszających się po okolicy wokół 

gospodarstwa, do budynków gdzie utrzymywane są świnie, tak jak   w przypadku ich dostępu 

do  pomieszczeń na pasze, może być przyczyną wystąpienia ASF w stadzie świń. Dlatego 

trzeba zabezpieczyć okna siatkami, drzwi wejściowe powinny mieć mechanizmy 

samozamykające lub powinny być zawsze zamykane, a ściany i drzwi budynku nie powinny 

mieć szczelin, dziur i poważnych uszkodzeń prowadzących do powstawania w nich 

prześwitów. Aby upewnić się, że wymóg „szczelności budynku” jest zapewniony, 

powinniśmy dokonywać okresowej kontroli, czy budynek spełnia swoje zadanie 

odseparowania świń od zwierząt przebywających na zewnątrz. Zasadne byłoby, aby 

dokonywać przeglądów nie rzadziej niż raz na 2 tygodnie, oraz doraźnie w razie 

konieczności, np. w przypadku zdarzeń mogących spowodować utratę szczelności budynków, 

np. poprzez uszkodzenie drzwi, okien, etc. Jeśli chodzi o dziki odstrzelone i wypadkowe na 

terenach gdzie jest ASF są badane w kierunku ASF. Na terenie powiatu tylko dziki 

wypadkowe lub te, u których myśliwy podczas polowania zobaczy, że dzik zachowuje się 

nienaturalnie. W każdym kle łowieckim są osoby przeszkolone, które na polowaniu powinny 

być obecne i te osoby powinny widzieć czy dzik zachowywał się naturalnie przed odstrzałem. 

Każde zwierzę, które jest powypadkowe to  inspekcja dezynfekuje miejsce, pobiera próbki  i 

oczekiwanie na wynik. Inspekcja weterynaryjna od każdego dzika martwego znalezionego 

pobiera próbki. Jest jedno laboratorium jest w Polsce ale ze względu na to, że jest bardzo 

dużo próbek jest wysyłanych to w tym roku zostanie utworzone jeszcze kilka takich 

laboratoriów.   Środki inspekcja ma na zwalczanie tej choroby.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że od 1 kwietnia br. będzie już rozdział stada.  

Powiatowy Lekarz Weterynarii powiedział, że obowiązek jest od 28 lutego. Problem jest 

natury takiej, że mając 1500-1600 aktywnych gospodarstw trzody chlewnej, żeby pojechać 

tam na kontrolę i skontrolować to trzeba wygenerować listę, kontroluje stan z danymi 

zgłoszonymi w ARiMR. Taka kontrola trwa parę godzin. Trzeba się przygotować sprawdzić 

dokumentacje, sprawdzić kwestie fizyczne. W zeszłym roku inspekcja weterynaryjna w całym 

kraju przeprowadziła 140 000 różnych kontroli. Jeśli miałby być wykonany program 

bioasekuracji w całym kraju należy przeprowadzić 220 00 kontroli dodatkowych. Problem w 

większości inspektoratów jest taki, że nie ma chętnych do pracy ze wglądów finansowym, a w 

dwóch powiatach woj. Kujawsko-Pomorskiego tucholskim i mogileńskim jest tyko 

Powiatowy Lekarz Weterynarii. Inspekcja będzie starała się to zrobić tymi kadrami 

pracowniczymi, ale to będzie duży problem. Inspekcja ma również inne zadania wynikające  z 

mocy ustawy.  Na tę chwile inspekcja stara się wychodzić z pomocą do każdego rolnika. 

Inspekcja jest otwarta na szkolenia. Rolnicy mogą mieć tylko pretensje do włodarzy gmin, 

którzy takich szkoleń nie organizują. Powiatowy Lekarz Weterynarii zapewnił, że pracownicy 

nie nastawieni na niszczenie gospodarstw rolnych. Do wszystkiego trzeb podejść racjonalnie. 

Jest duża ilość rolników, korzy nastawili się na hodowle. Są ładne gospodarstwa, spełniające 

zasady bioasekuracje i zazwyczaj na budowę tego gospodarstwa zaciągano kredyt. W 

przypadku gdy inny gospodarz hodujący 1-2 szt. i będzie ASF to gospodarz spełniające 

kryteria będzie miał pretensje, bo skutki finansowe będą olbrzymie. Wówczas gospodarz 



będzie mógł mieć pretensje do Inspekcji, że nic w tym kierunku nie zrobiła.  

Pan Seklecki stwierdził, że gospodarze konkurują ze sobą i to dużym gospodarstwom zależy 

na likwidacji małych gospodarstw. Nie podoba się to, że trzoda chlewna nie może przebywać  

z innymi zwierzętami w gospodarstwie. Zwierzęta mogą przebywać przecież w jednym 

pomieszczeniu i nie mieć kontaktu z tą pasza.  

Powiatowy Lekarz Weterynarii powiedział, że przepisów nie tworzy powiatowy lekarz 

weterynarii tylko Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Przepis obowiązuje od 28 lutego, czyli 

od paru dni. Żaden z pracowników nie był Jeszce na żadnej kontroli. Jest okres szkoleń. We 

wtorek jest kolejne spotkanie w Izbach Rolniczych.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że jest to ciężki temat, ale cieszy podejście 

Powiatowego lekarza Weterynarii. Rozdzielenie budynku wiąże się z dużymi kosztami i 

rolnicy będą musieli zlikwidować swoje stada. Rozporządzenie jest przyjęte i trzeba to 

spokojnie do tego podejść i wytłumaczyć to rolnikom. 

Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że najważniejsza jest tu bioasekuracja. Radny 

zapytał, co można zrobić, aby dziki chore na ASF nie dotarły do województwa kujawsko-

pomorskiego? Jaką bioasekuracje można zastosować, że w ciągu w dwóch lat ognisk ASF 

wzrósł o ponad 100 przypadków? Co można  w tym kierunku zrobić? 

Powiatowy Lekarz Weterynarii powiedział, że było wiele przykładów, że np. na Podlasiu 

kiedy wystąpił przypadek ASF w tym momencie ceny idą na dół. Nikt nie chce kupić. Przez 

pewien okres czasu rolnicy nie mogą sprzedawać swoich zwierząt. W związku z tym znajdują 

się handlarze, którzy kupują prosiaki z a bezcen i przewożą 100 km dalej i następuj 

rozwleczenie choroby. Czyli świadomość ludzka każdego powinna być zdroworozsądkowa. 

Myśliwi powinni w sposób racjonalny spowodować zminimalizowanie ilości dzików. Jest 

wiele stowarzyszeń przeciwnych zabijaniu dzików, ale trzeba podjąć działania mające na celu 

zminimalizowanie ilości dzików. Lekarze weterynarii, pracownicy inspekcji nie strzelają do 

dzików, wykonują inne zadania podejmują każdego martwego dzika. Stara się wykonywać te 

zadania, które można dobić. Do tego organizowane są szkolenia dla wszystkich możliwych 

osób, aby zapoznać co to jest choroba ASF i z jej zagrożeniami.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy są  pytania?  

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła informację 

dotycząca zadań samorządów gminnych i powiatowych przed i po wystąpieniu choroby ASF. 

Materiały dotyczące tego punktu stanowią załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

7) Sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej we Włocławku w 

2017 roku.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie Komisji otrzymali dodatkowy 

materiał na posiedzenie Komisji w postaci Sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej 

Izby Rolniczej we Włocławku w 2017 roku. Przewodniczący Komisji Pana Stanisława 

Sekleckiego o wprowadzenie do tematu. 

Pan Stanisław Seklecki – członek zarządu KPIR poinformował, że najważniejszymi 

zadaniami działania Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w 2017 roku było łagodzenie 

konfliktów społecznych na obszarach wiejskich działalność informacyjno-szkoleniowa, 

doradztwo prawne, opiniowanie projektów ustaw i projektów prawa lokalnego, problemy z 

Afrykańskim Pomorem Świń, pomoc d rolników i mieszkańców wsi poszkodowanych przez 

nawałnice 11 sierpnia 2017 roku, promocja polskiej żywności, współpraca  z organizacjami 

pozarządowymi, kryzys na rynku trzody chlewnej, inne działania podejmowane przez KPIR. 

Głównym punktem, którym izba się zajmowała to pomoc dla rolników poszkodowanych 

przez nawałnice. Przeprowadzano szkolenia z zakresu ubezpieczania się. Na tym terenie 

towarzystwa ubezpieczeniowe bardzo źle potraktowały rolników zaniżając im 

odszkodowania.   Kolejna rzecz to opiniowanie prawne, izba opiniuje podatki rolne. Jeśli 

gmina ustali podatek rolny na dana kwotę to izba opiniuje to. Doszło do tego opiniowanie do 



komorników. To jest nowa ustawa i niewdzięczna rola, że izba rolnicza ma się ustosunkować 

do tego, czy danego rolnika można licytować i co danemu rolnikowi można zlicytować. 

Ponadto izba zajmowała się promocją zdrowia. Odbył się Piknik Drobiowy w Janowcu, miał 

miejsce akcja promocyjna pod nazwą „Kiełbasa biała, parzona, wielkopolska, w drodze po 

certyfikat Unii Europejskiej”.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. 
Radny Grzegorz Śledziński zapytał, w jaki sposób dzieci z poszczególnych gmin mogą się 

zgłaszać chęć uczestnictwa w koloniach i zimowiskach? 

Pan Stanisław Seklecki – członek zarządu KPIR poinformował, że zgłoszenia należy 

dokonać w Biurze Powiatowym KPIR. Warunkiem jest to, że jedno  rodziców musi opłacać 

składki KRUS.  

Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że jeśli chodzi o działalność informacyjno-szkoleniowa 

wiele uwagi poświecono sprawom szkoleniom poświęconym tematyce odnawialnych źródeł 

energii. Radny zapytał, czy izba zauważyła jakieś pierwsze pozytywne efekty z odbytych 

szkoleń? Czy wzrosło zainteresowaniem w powicie włocławskim tego typu sprawami? 

Pan Stanisław Seklecki – członek zarządu KPIR poinformował, że tych kolektorów 

słonecznych pojawia się coraz więcej w innych powiatach. Na terenie powiatu włocławskiego 

z tymi tematami jest gorzej  

Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że rolnikom łatwiej wyprodukować żywność niż za 

godziwą cenę ją sprzedać. Izba jest prowokatorami grup producenckich. Radny zapytał, jak to 

wygląda? 

Pan Stanisław Seklecki – członek zarządu KPIR poinformował, że jeśli chodzi o grupy 

producenckie i o sprzedaż bezpośrednią to wszystko omawiane jest podczas szkoleń. Jakie 

rezultaty będą tej sprzedaży bezpośredniej i zakładanie grup producenckich to za wcześnie to 

oceniać. Jest parę grup producenckich, dobrze sobie radzą. Rolnicy korzystają ze szkoleń, ale 

nie ma widocznych rezultatów. 

Radny Jerzy Donajczyk zapytał o dwa tematy: zakaz hodowli zwierząt futerkowych oraz 

ubój rytualny. 

Pan Stanisław Seklecki – członek zarządu KPIR poinformował, że jeśli chodzi o ubój 

rytualny i zwierząt to izba jest za ubojem rytualnym i jest za hodowla zwierząt futerkowych. 

Jeśli media nadały o zakazie uboju rytualnego to wołowina spadła w cenie skupu o 1 zł. Czyli 

każde wyciszenie tematu i nie rozgrzebywanie rolnicy zyskuj więcej. Jeśli chodzi o zwierzęta 

futerkowe to karma dla tych zwierząt są części nie nadające się do dalszego przetworzenia 

powstające w wyniku uboju drobiu. Jeśli nie będzie hodowli zwierząt futerkowych to te 

elementy trzeba będzie utylizować. To wszystko szkodzi rolnikom.  

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, czy przedstawiciel powiatu włocławskiego zajął jakieś 

czołowe miejsce w olimpiadzie rolniczej? Czy nadal są etapy regionalne a później centralne? 

Pan Stanisław Seklecki – członek zarządu KPIR poinformował, że olimpiada wiedzy 

rolniczej odbyła się w Starym Brześciu.  4 miejsce zajął uczeń ze  szkoły w Starym Brześciu. 

Są również etapy centralne. Jeśli chodzi o konkursy to izba bierze udział w konkursie 

bezpieczne gospodarstwo  w szkołach – najlepszy rysunek odnośnie bezpiecznego 

gospodarstwa. W  ubiegłym roku nagrodę zawożono do zwycięstwa z Gminy Lubanie.    

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do przedłożonego 

sprawozdania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Sprawozdanie z 

działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej we Włocławku w 2017 roku, które stanowi 

załącznik nr 6do niniejszego protokołu.  

 

 

 

8) Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa za rok 2017. 

 



Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem otrzymali Sprawozdanie 

z działalności Komisji Rolnictwa za rok 2017 Posiedzenia Komisji odbywały się zgodnie 

z planem pracy, który został zrealizowany w 100%. Stosownie do zapisów art. 17 ust. 2 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym Komisja Rolnictwa, 

sporządziła sprawozdanie ze swojej działalności w roku 2017.  Za okres sprawozdawczy 

Komisja odbyła 4 posiedzenia, które są udokumentowane protokołami.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do w/w sprawozdania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, ko jest za przyjęciem Sprawozdania 

z działalności Komisji Rolnictwa za rok 2017 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa za rok 2017. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa za rok 2017 stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu.  

 

 

8) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie? 

Nie było więcej głosów.  

 

10) Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał dnia 2 

marca  2018 roku o godzinie 13:20 zamknięcia obrad Komisji Rolnictwa.  

 

     Przewodniczący Komisji Rolnictwa 

 

                        Bogdan Domżalski 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ……………………………….. 


